
Protokół Nr XXXI/13  
 sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński 

odbytej 20 września 2013 r. 
 

w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Stargard Szczeciński 
 

 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal o godz. 10 00 otworzył obrady XXXI sesji 
Rady Gminy Stargard Szczeciński . 
Po powitaniu oświadczył, że na stan faktyczny rady wynoszący 14 radych  zgodnie z listą 
obecności w obradach sesji uczestniczyło 14 radnych, co wobec ustawowego składu rady 
wynoszącego 15 radnych, stanowiło  quorum do podejmowania prawomocnych decyzji i 
uchwał . 
W obradach sesji uczestniczył Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz , Zastępca Wójta Jerzy 
Makowski, Skarbnik Gminy Wiesława Łoch, Sekretarz Gminy Danuta Żygadło i sołtysi 
zgodnie z listą obecności . 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu .  
Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do protokołu . 
Obradom sesji przysłuchiwał się przedstawiciel prasy lokalnej oraz radca prawny Roman 
Janił .   
Protokół Nr XXX/13 z obrad sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński z dnia 28 czerwca 2013 
r. został przyjęty przez radę bez odczytywania tj. - 14 głosami „za” , „przeciw” 0 i głosy „ 
wstrzymujące się „ 0” . 
Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad XXXI sesji Rady Gminy Stargard 
Szczeciński, który to porządek rada przyjęła 14 głosami „za”, „przeciw” 0 i głosy „ 
wstrzymujące się „ 0 i według którego obradowała, a mianowicie :  
1. Sprawy regulaminowe: 
- otwarcie obrad XXXI sesji Rady Gminy  
- stwierdzenie quorum  
- przyjęcie protokołu Nr XXX z obrad sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński w dniu 28 
  czerwca 2013 r.  
- zatwierdzenie porządku obrad 
2. Interpelacje radnych 
3. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie poboru podatków w drodze inkasa 
4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia opłaty targowej na  
    terenie Gminy oraz sposobu jej poboru 
5. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi 
6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy 
    nieruchomości stanowiącej własność gminy  
7. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzania zmiany miejscowego planu  
    zagospodarowania przestrzennego w obrębie ewidencyjnym Lipnik 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości 
     gminnej na rzecz Powiatu Stargardzkiego 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2013 rok 
10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej  
      prognozy finansowej 
11. Analiza realizacji budżetu gminy za I-sze półrocze 2013 roku 
      Opinia Komisji Rewizyjnej  
12. Ocena działalności Ośrodka Administracyjnego Szkół za I-sze półrocze 2013 roku oraz 
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      ocena przygotowania szkół do roku szkolnego 2013/2014 
      Stanowisko Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty 
13. Informacja Wójta Gminy o zagospodarowaniu przyjmowanego mienia od Agencji  
     Nieruchomości Rolnych 
     Opinia Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu 
14. Informacja nt. działalności wójta w okresie międzysesyjnym 
15. Informacja nt. działalności przewodniczącego rady gminy w okresie międzysesyjnym 
16. Odpowiedzi na interpelacje radnych 
17. Wolne wnioski i zapytania 
18. Sprawy różne 
19. Ustalenie terminu następnej sesji 
20. Zamknięcie obrad sesji 
Ad.1 
Jak wyżej .  
Ad.2 
Interpelacje nie zostały zgłoszone .  
Ad.3 
Podjęcie uchwały Nr XXXI/279/13w sprawie zmiany uchwały w sprawie poboru 
podatków  w drodze inkasa  
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały . 
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania 14 głosami „za” , 
„przeciw” 0 i głosy „wstrzymujące się „ 0 – podjęła uchwałę Nr XXXI/279/13 , która stanowi 
załącznik nr 3 do protokołu .  
Ad.4  
Podjęcie uchwały Nr XXXI/280/13 w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia 
opłaty targowej na terenie Gminy oraz sposobu jej poboru . 
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały .  
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania 14 głosami „za” , 
„ przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 – podjęła uchwałę Nr XXXI/280/13 , która 
stanowi załącznik nr 4 do protokołu .  
Ad.5 
Podjęcie uchwały Nr XXXI/281/13 w sprawie rozpatrzenia skargi  
Przewodniczący rady poprosił przewodniczącą komisji rewizyjnej o przedstawienie 
stanowiska komisji odnośnie zbadania zasadności przedstawionych zarzutów w skardze przez 
skarżącą . 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Agnieszka Lenda odczytała uzasadnienie 
zawierające stanowisko komisji uznając skargę za bezzasadną . 
Radny Bogdan Chaładus – zapytał o istniejący  konflikt między nauczycielami w szkole w 
Grzędzicach .  
Radny Daniel Lesner ( mieszkaniec Grzędzic) – zabierając głos w tej sprawie m.in. 
powiedział, że nikt nie chce skarżyć na swojego pracodawcę i zaproponował, aby 
przeprowadzić zebranie z radą rodziców i dodał, że nikt nie złożył skargi oficjalnie.  
Radny Bogdan Chaładus – zabierając ponownie głos m.in. powiedział, że ta cała sytuacja jest 
ze szkodą dla szkoły i należałoby się tej sprawie przyjrzeć.  
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal m.in. powiedział, iż słyszał że rodzice 
zabierają dzieci z tej szkoły i przenoszą do Stargardu , bo jeżeli jest konflikt to się odbije na 
dzieciach i będzie ich coraz mniej, a odnosząc się do skargi dodał ,że tutaj Pani Dyrektor 
Szkoły w tym przypadku postąpiła słusznie.  
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Radny Jarosław Kornet – zabierając głos  m.in. powiedział, że stanowisko Dyrektora Szkoły 
nie zawsze jest lubiane, a Pani Dyrektor musi realizować zadania  i wymagać ale w drodze 
obowiązków służbowych . 
Radny Bogdan Chaładus- dodatkowo powiedział, że dziecko kiedy chce być akceptowane to 
wtedy  zwraca na siebie uwagę . 
W trakcie dalszej dyskusji  radny Jarosław Kornet zapytał czy była indywidualna praca 
pedagoga i tutaj zastępca wójta Jerzy Makowski udzielił odpowiedzi i m.in. powiedział, że to 
właśnie szkoła skierowała dziecko na badania, a nie rodzice i pedagog organizował spotkanie 
dziecka z rodzicami, aby zaobserwować  zachowanie dziecka przy rodzicach.  
Po zakończeniu dyskusji przewodniczący rady poddał projekt uchwały pod głosowanie . 
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania, 12 głosami „za” , 
„przeciw” 0 i 2 głosami   „ wstrzymującymi się „ – podjęła uchwałę Nr XXXI/281/13 , która 
stanowi załącznik nr  5 do protokołu .  
Ad.6  
Podjęcie uchwały Nr XXXI/282/13 w sprawie wyrażenia zgody do zawarcia kolejnej 
umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność gminy  
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały .  
Rada gminy w obecnośc14 radnych obecnych na sali podczas głosowania  14 głosami „za” , 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 – podjęła uchwałę Nr XXXI/282/13, która stanowi 
załącznik nr 6 do protokołu. 
Ad.7 
Podjęcie uchwały Nr XXXI/283/13 w sprawie przystąpienia do sporządzania zamiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w  obrębie ewidencyjnym Lipnik   
Przewodniczący Rady odczytał w/w projekt uchwały .  
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania 13 głosami „za”, 
”przeciw” 0 i 1 głosie „wstrzymującym się „ – podjęła uchwałę Nr XXXI/283/13, która 
stanowi załącznik  nr 7 do protokołu. 
Ad.8 
Podjęcie uchwały Nr XXXI/284/13 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny 
nieruchomości gminnej na rzecz Powiatu Stargardzkiego  
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały . 
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania 14 głosami „ za”, 
„ przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 – podjęła uchwałę Nr XXXI/284/13 , która 
stanowi załącznik nr 8 do protokołu .  
Ad.9 
Podjęcie uchwały Nr XXXI/285/13 w sprawie zmian budżetu gminy na 2013 rok 
Przewodniczący odczytał w/w projekt uchwały .  
Radny Tomasz Nowicki zapytał czy dotacje na budowę świetlicy w Strumianach nie 
przepadną . 
Wójt Gminy zapewnił ,że nie przepadną . 
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania 14 głosami „za” , 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 – podjęła uchwałę Nr XXXI/285/13, która stanowi 
załącznik nr  9 do protokołu .  
Ad.10 
Podjęcie uchwały Nr XXXI/286/13 w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia 
zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały . 
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Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania 14 głosami „za”, 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 – podjęła uchwałę Nr XXXI/286/13, która stanowi 
załącznik nr 10 do protokołu .  
Rada Sylwia Więcek – zapytała czy środki zdjęte w budżecie gminy z zakupu działki w 
miejscowości Lipnik zostaną przesunięte na rok przyszły . 
Wójt Gminy – odpowiedział, że  zmianę  odnośnie Lipnika zaproponował biorąc pod uwagę 
fakt posiadania przez gminę własnego terenu, a tym samym  rezygnację z zakupu działki od 
Zachodniopomorskiego  Uniwersytetu Technologicznego w Szczecinie i dlatego zdjęto 60 tys 
zł z budżetu i jak powiedział wójt na tej działce gminnej  powinien  zmieści się kontener i    
małe boisko . 
Skarbnik Gminy dodatkowo poinformowała, że realizacja inwestycji na Stumianach została 
przesunięta na rok 2014, a odnośnie Lipnika to  zmniejszono na zakup działki, a zwiększono 
na zakup kontenera .  
Radna Agnieszka Lenda – odnosząc się do lokalizacji działki gminnej zaznaczyła, że raczej 
się nie sprawdzi, bo jest za wsią . Następnie powiedziała o propozycji  lokalizacji kontenera  
w miejscu gdzie  znajduje się obecnie  plac zabaw i dodała, że o lokalizacji kontenera 
zdecyduje zebranie sołeckie i sołtys- zwołane na dzień dzisiejszy .  
Zastępca Wójta poinformował, że w regulaminie  ZUT  jest zapis, który nie pozwala na 
nieodpłatne przekazanie działki . 
Wójt Gminy zabierając ponownie głos powiedział, że nie odważy się ustawić czegokolwiek 
na  działce nie należącej do  gminy  i podał przykład Strumian, gdzie nie ma działki  gminnej 
i dlatego  na razie nie będzie stawianej tam świetlicy .  
Radna Sylwia Więcek – zapytała co będzie ze środkami przeznaczonymi na budowę 
świetlicy. 
Wójt Gminy – odpowiedział, że w przypadku kiedy nie dojdzie do skutku realizacja 
inwestycji to  środki zostaną przeznaczone na inne zadanie, ale jak dodał wójt trwają w 
dalszym ciągu rozmowy z Nadleśnictwem w celu zawarcia aktu notarialnego to wówczas w 
roku 2014 rozpoczniemy budowę. 
Ad.11 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka Lenda przedstawiła pokrótce realizację 
wykonania budżetu gminy za I-sze półrocze 2013 r.   następnie dodała, że komisja opiniując  
wykonanie budżetu gminy za I-sze półrocze 2013 r. – przyjęła informację .   
Informacja stanowi załącznik nr 11 do protokołu .  
Radny Bogdan Chaładus zapytał czy w gminie Stargard Szczeciński istnieją dwie kategorie 
mieszkańców, jedni  jak mieszkańcy Krąpiela czy Pęzina, którzy radzą sobie sami, a inni 
korzystają z ulgi, bo gmina dopłaca do transportu zbiorowego. 
Rada Sylwia Więcek – odpowiedziała ,że w jednych miejscowościach jest  biblioteka, szkoła 
czy świetlica , a inne miejscowości tego nie posiadają . 
Radna Agnieszka Lenda podsumowała ,że obie strony mają rację i należałoby się  nad tym 
problemem zastanowić . 
Radny Bogdan Chaładus powiedział ,że jeżeli np. nie będziemy dofinansowywać transportu 
to wtedy . wybudujmy w takiej miejscowości świetlicę. 
Radny Kornet Jarosław – odnosząc się do tego tematu m.in. powiedział, że przy wyborze  
transportu zbiorowego brana jest pod uwagę  liczba  mieszkańców . 
Radny dodał ,że w przypadku prywatnego przedsiębiorcy to były ustalone kursy w takich 
godzinach, kiedy  najbardziej opłacalny był  kurs . Radny również przypomniał, że 
obowiązkiem gminy jest   zaspokojenie potrzeb zbiorowego lokalnego transportu i dla tych 
małych miejscowości też . 
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Radny Bogdan Chaładus- dodał ,że około 50 % kursów wymaga dofinansowania i mimo tego 
są obsługiwane te linie .  
Radna Sylwia Więcek – przypomniała ,że jest analiza kursów  i dodała, że autobusami 
dojeżdżają dzieci do szkół, mieszkańcy do pracy . 
Wójt Gminy – dodatkowo poinformował ,że np. do szkoły w Sownie dzieci są dowożone 
autobusami MZK .  
Przewodniczący Rady Gminy zabierając głos powiedział o sporządzeniu kalkulacji dla 
wszystkich miejscowości i przeanalizowaniu dopłat.  
Powiedział  również, że jest to zbyt duży koszt aby uruchomić linie autobusowe MZK we 
wszystkich miejscowościach i dodał, iż  przewoźnicy prywatni też chcieliby brać udział w 
przetargach .  
Przewodniczący rady zaproponował, aby wystąpić  o założenie sygnalizacji świetlnej w 
Świętem na co radny Mateusz Jarosz odpowiedział ,że już z takim pismem wystąpiono . 
Radny Jarosław Kornet zapytał czy stawka za 1 km w rozliczeniu rocznym może być 
mniejsza niż ustalona na początku . 
Przewodniczący Rady Gminy powiedział ,że rada gminy przeanalizuje koszty po 
przedstawieniu ich przez MZK .  
Radny Jarosław Kornet – poinformowała ,że czasami się tak zdarza ,że ze Strumian do szkoły 
w Sownie  dojeżdża dwóch uczniów i dlatego jest dopłata, a jeśli zlikwidujemy dowóz MZK 
to co będzie potem, żaden prywatny przewoźnik nie pojedzie .  
Skarbnik Gminy wyjaśniła, że koszty to planowane dopłaty i tutaj powiedział w jaki sposób 
oblicza się koszty, że jest to koszt biletu plus wozokilometry i  nie ma znaczenia dokąd jedzie 
autobus . W małych miejscowościach jest mniej ludzi to dopłata wozokilometrów jest 
większa – dodała skarbnik . 
Radny Bogdan Chaładus zabierając ponownie głos m.in. powiedział, że  gdyby prywatni 
przewoźnicy dostali dopłaty to też by jeździli i dodał ,że też chodzi o ulgi . 
Przewodniczący rady odpowiedział, że osoby uprawnione do ulg nie są ewidencjonowane . 
Ad.12  
Przewodniczący Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet przedstawił 
opinię do tematu ocena działalności Ośrodka Administracyjnego Szkół za I-sze półrocze 2013 
roku wraz z oceną przygotowania szkół do roku 2013/2014 powiedział - komisja w/w 
informację przyjęła . 
Zabierając dalej głos przewodniczący komisji m.in. powiedział, że zauważono znaczny 
spadek uczniów w gimnazjum i dodał, że rodzice i dzieci mają prawo wyboru szkoły do 
której chcą uczęszczać .   
Radna Agnieszka Lenda – zapytała czy jest wiadomo dlaczego tyle uczniów jest mniej, z 
czego to wynika, czy to jest niż demograficzny . 
Zastępca Wójta Jerzy Makowski poinformował jaki procent dzieci z ostatnich trzech okresów 
szkolnych uczęszczało do innych szkół czyli poza obwodem szkolnym . 
Przewodniczący rady zabierając głos m.in. powiedział, że dzieci uczęszczające do gimnazjum 
gminnego to bardzo zdyscyplinowana grupa dzieci, a koszty utrzymania szkół są bardzo 
wysokie. Są sygnały dodał przewodniczący, że w szkołach zaczyna być ciasno, tracimy dużo 
środków, a dzieci z terenu gminy nie uczęszczają do szkół gminnych i należałoby wszystko 
zrobić, aby dzieci wróciły do naszych szkół . W dużej mierze wszystko zależy od samego 
Dyrektora Szkoły, bo jeżeli pojawiają się problemy z Dyrektorem to dzieci uciekają z takiej 
szkoły. Przewodniczący podsumowując zaznaczył, że jest problem z boiskiem w Pęzinie, w 
Sownie warunki nie najlepsze, a w  Grzędzicach jest  już ciasno i zakończył wypowiedź tym , 
iż należy stworzyć taką atmosferę wokół naszych szkół, aby dzieci do tych szkół trafiały .          
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Zastępca Wójta – zabierając głos powiedział m.in. ,że do szkoły w Sownie uczęszcza 100% 
dzieci należących do tego obwodu szkolnego inaczej przedstawia się statystyka w  
Strachocinie gdzie za  rok szkolny  2012/2013  82 % dzieci  z tego obwodu uczęszcza do 
szkoły w Strachocinie i wójt dodał, iż  przybywa mieszkańców, a dzieci ubywa . 
Radny Daniel Lesner – zapytał jak się ma  liczba zwiększenia dzieci w zerówkach . 
Zastępca Wójta odpowiedział, że na skutek obniżenia wieku szkolnego w zerówka jest coraz 
więcej dzieci i być może dodał wójt, że czekać może szkoły zmianowość nauczenia .  
Ad.13 
Przewodnicząca Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Pani Sylwia Więcek 
przedstawiła opinię komisji dotyczącą informacji Wójta Gminy o zagospodarowaniu mienia 
od Agencji Nieruchomości Rolnych - komisja  informację przyjęła .  
Wiceprzewodniczący Rady Bogdan Grabski   zapytał czy uda się przejęć teren w 
Barzkowicach pod boisko sportowe. 
Zastępca Wójta Jerzy Makowski odpowiedział, że Agencja stoi na stanowisku iż gmina 
powinna dokonać zmiany w Studium przeznaczenia tego terenu na cele sportowe . 
Wójt Gminy –dodatkowo poinformował, że w akcie notarialnym nie może być zapisane iż 
teren wykorzystywany jest na inny cel, bo będzie wtedy kara . 
Ad.14  
Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz przedstawił informację dotyczącą realizacji zadań 
przez gminę w okresie międzysesyjnym, a mianowicie: 
I. Zarządzeniem Nr 141/13 z dnia 28 czerwca 2013 r. dokonano zmian w budżecie gminy na 
2013 r. oraz zmian w układzie wykonawczym do tych zmian poprzez: 
1. Zmniejszenie i zwiększenie wydatków budżetu gminy związanych z realizacją zadań 
własnych o kwotę 251 718 zł. 
Z tego: 
- w dziale 400 – Wytwarzanie i zaopatrywanie w energię elektryczną, gaz i wodę zmniejszono 
i zwiększono wydatki o kwotę 1.532 zł, 
- w dziale 600 – Transport i łączność zmniejszono i zwiększono wydatki o kwotę 59.090 zł, 
- w dziale 700 – Gospodarka mieszkaniowa zmniejszono wydatki o kwotę 2.830 zł i 
zwiększono wydatki o kwotę 4.260 zł, 
- w dziale 750 – Administracja publiczna zmniejszono i zwiększono wydatki o kwotę 5.420 
zł, 
- w dziale 754 – Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa zmniejszono i 
zwiększono wydatki o kwotę 82.500 zł, 
- w dziale 758 – Różne rozliczenia zmniejszono wydatki o kwotę 11.730 zł, 
- w dziale 801 – Oświata i wychowanie zmniejszono wydatki o kwotę 5.105 zł i zwiększono 
wydatki o kwotę 5.605 zł, 
- w dziale 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego zmniejszono wydatki o kwotę 
44.349 i zwiększono wydatki o kwotę 48.149 zł, 
- w dziale 926 – Kultura fizyczna zmniejszono wydatki o kwotę 39.162 zł i zwiększono 
wydatki o kwotę 45.162 zł 

Ustalony został układ wykonawczy do dokonanych zmian w podziale na jednostki 
organizacyjne realizujące wydatki budżetowe. 
II. Zarządzeniem Nr 156/13 z dnia 30 lipca 2013 r. dokonano zmian budżetu gminy na 2013 r. 
oraz ustalono układ wykonawczy do tych zmian poprzez: 
1. Zwiększenie dochodów i wydatków budżetu gminy o kwotę 166 882 zł 
Z tego: 
1) dochody i wydatki związane z realizacją zadań zleconych o kwotę 18.197 zł (dotacja 
celowa na realizację zadań) z tego: 
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- w dziale 852 – Pomoc społeczna zwiększono dochody i wydatki o kwotę 18.197 zł 
2) dochody i wydatki związane z realizacją zadań własnych o kwotę 148.685 zł (dotacja 
celowa na realizację zadań) z tego: 
- w dziale 852 – Pomoc społeczna zwiększono dochody i wydatki o kwotę 148.685 zł. 
Zmiany dochodów budżetowych powodują zmianę planu finansowego Urzędu Gminy i 
wydatków budżetowych Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. 
III. Zarządzeniem Nr 157/13 z dnia 31 lipca 2013 r. dokonano zmian w budżecie gminy na 
2013 r. oraz zmian w układzie wykonawczym do tych zmian poprzez: 
2. Zmniejszenie i zwiększenie wydatków budżetu gminy o kwotę 126.730 zł 
Z tego: 
1) dochody i wydatki związane z realizacją zadań własnych o kwotę 125.730 zł z tego: 
- w dziale 400 – Wytwarzanie i zaopatrywanie w energię elektryczną, gaz i wodę zwiększono 
wydatki o kwotę 1.230 zł, 
- w dziale 600 – Transport i łączność zwiększono wydatki o kwotę 3.000 zł,  
- w dziale 750 – Administracja publiczna zmniejszono i zwiększono wydatki o kwotę 9.900 
zł, 
- w dziale 754 – Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa zmniejszono i 
zwiększono wydatki o kwotę 86.278 zł, 
- w dziale 758 – Różne rozliczenia zmniejszono wydatki o kwotę 11.540 zł 
- w dziele 801 – Oświata i wychowanie zmniejszono i zwiększono wydatki o kwotę 11.540 zł 
- w dziale 852 – Pomoc społeczna zmniejszono i zwiększono wydatki o kwotę 520 zł, 
- w dziale 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska zmniejszono i zwiększono 
wydatki o kwotę 7.220 zł, 
- w dziale 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego zmniejszono i zwiększono 
wydatki o kwotę 1.880 zł, 
- w dziale 926 – Kultura fizyczna zmniejszono i zwiększono wydatki o kwotę 2.162 zł, 
2) dochody i wydatki związane z realizacją zadań zleconych o kwotę 1.000 zł  
z tego: 
- w dziale 750 – Administracja publiczna zmniejszono i zwiększono wydatki o kwotę 1.000 zł 
Ustalony został układ wykonawczy do dokonanych zmian w podziale na jednostki 
organizacyjne realizujące wydatki budżetowe. 
IV. Zarządzeniem Nr 174/13 z dnia 30 sierpnia 2013 r. dokonano zmian w budżecie gminy na 
2013 r. oraz zmian w układzie wykonawczym tych zmian poprzez: 
3. Zmniejszenie i zwiększenie wydatków budżetu gminy o kwotę 35.648 zł 
Z tego: 
3) dochody i wydatki związane z realizacją zadań własnych o kwotę 33.873 zł 
z tego: 
- w dziale 600 – Transport i łączność zmniejszono i zwiększono wydatki o kwotę 197 zł, 
- w dziale 700 – Gospodarka mieszkaniowa zmniejszono i zwiększono wydatki o kwotę 800 
zł, 
- w dziale 750 – Administracja publiczna zmniejszono i zwiększono wydatki o kwotę 3.300 
zł, 
- w dziale 754 – Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa 
- w dziale 801 – Oświata i wychowanie zmniejszono i zwiększono wydatki o kwotę 23.976 zł, 
- w dziale 853 – Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej zmniejszono i zwiększono 
wydatki o kwotę 1.960 zł, 
- w dziale 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska zmniejszono i zwiększono 
wydatki  o kwotę 400 zł, 
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- w dziale 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego zmniejszono i zwiększono 
wydatki o kwotę 2.340 zł 
- w dziale 926 – Kultura fizyczna zmniejszono i zwiększono wydatki o kwotę 900 zł 
4) dochody i wydatki związane z realizacją zadań zleconych o kwotę 1.775 zł  
z tego: 
- w dziale 852 – Pomoc społeczna zmniejszono i zwiększono wydatki o kwotę 1.775 zł 
Ustalony został układ wykonawczy do dokonanych mian w podziale na jednostki 
organizacyjne realizujące wydatki budżetowe. 
V. Zarządzeniem Nr 175/13 z dnia 30 sierpnia 2013 r. dokonano zmian w budżecie gminy na 
2013 r. oraz ustalono układ wykonawczy do tych zmian poprzez: 
1. Zwiększenie dochodów i wydatków budżetu gminy związanych z realizacją zadań 
zleconych o kwotę 2.065 zł 
z tego: 
- w dziale 751 – Urzędy naczelnych organów władzy państwowej, kontroli i ochrony prawa 
oraz sądownictwa zwiększenie dochodów i wydatków o kwotę 2.065 zł, 
Zmiany dochodów i wydatków budżetowych powodują zmianę planu finansowego Urzędu 
Gminy. 
W Referacie Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa: 
1.W dniu 01.07.2013 r. zawarto umowę użyczenia na okres 7 lat na rzecz Stowarzyszenia 
Rozwoju Wsi „Nad Jeziorami” nieruchomości niezabudowanej oznaczonej numerem działki 
192 o pow. 0,41 ha, położonej w obrębie Strachocin stanowiącej własność gminy, w celu 
wykorzystania jako przestrzeni publicznej ogólnodostępnej. 
2.Przeprowadzono II przetargi ustne nieograniczone na sprzedaż: 

� 12 nieruchomości niezabudowanych położonych w obrębie Grabowo. Ceny od 
28 330,00 zł do 36 340,00 zł (netto). Przetargi w dniach 31.07. i 01.08.2013 r. Do 
przetargu nie przystąpił żaden oferent. Przetargi zakończone wynikiem negatywnym.  

� 7 nieruchomości niezabudowanych położonych w obrębie Małkocin. Ceny od 
23 270,00 zł do 33 120,00 zł (netto). Przetargi w dniach 17.07 i 18.07.2013 r. Do 
przetargu nie przystąpił żaden oferent. Przetargi zakończone wynikiem negatywnym. 

� 5 nieruchomości niezabudowanych położonych w obrębie Pęzino. Ceny od 19 780,00 
zł do 33 300,00 zł (netto). Przetarg w dniu 11.07.2013 r. Do przetargu nie przystąpił 
żaden oferent. Przetargi zakończone wynikiem negatywnym. 

� 7 nieruchomości niezabudowanych położonych w obrębie Smogolice. Ceny od 
26 180,00 zł do 29 920,00 zł (netto). Przetarg w dniu 10.07.2013 r. Do przetargu nie 
przystąpił żaden oferent. Przetargi zakończone wynikiem negatywnym. 

� nieruchomości gruntowej oznaczonej numerem działki 119 o pow. 0,33 ha, położonej 
w obrębie Małkocin. Cena wywoławcza – 40 480,00 zł. Przetarg w dniu 19.07.2013 r. 
Do przetargu nie przystąpił żaden oferent. Przetarg zakończony wynikiem 
negatywnym. 

Nieruchomości przeznaczone pod zabudowę mieszkaniową jednorodzinną. 
3.Przeprowadzono I przetargi ustne nieograniczone na sprzedaż 12 nieruchomości 
niezabudowanych położonych w obrębie Grzędzice. Ceny od 73 920,00 zł do 99 000,00 zł 
(netto). Przetargi w dniach 07.08. i 08.08.2013 r. Do przetargu nie przystąpił żaden oferent. 
Przetargi zakończone wynikiem negatywnym. 
Nieruchomości przeznaczone pod zabudowę mieszkaniową jednorodzinną. 
4.Przygotowano i opublikowano ogłoszenie Wójta Gminy Stargard Szczeciński w sprawie 
przeznaczenia do sprzedaży w drodze pierwszego przetargu ustnego nieograniczonego 20 
udziałów wynoszących po 1/20 części w niezabudowanej nieruchomości oznaczonej numerem 
działki 92/3 o pow. 0,0969 ha, położonej w obrębie Krąpiel, przeznaczonej pod budowę 20  
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garaży w zabudowie szeregowej. Cena wywoławcza udziału – 1 232,00 zł (netto). Przetargi w 
dniach 25.09, 26.09 i 27.09.2013 r. 
5. Przygotowano i opublikowano ogłoszenie Wójta Gminy Stargard Szczeciński w sprawie 
przeznaczenia do sprzedaży w drodze pierwszego przetargu ustnego nieograniczonego 
niezabudowanej 5 nieruchomości. 
6. Zgodnie z art. 7 ustawy z dnia 11 kwietnia 2003 r. o kształtowaniu ustroju rolnego 
poświadczono 9 oświadczeń o łącznej powierzchni użytków rolnych wchodzących w skład 
gospodarstwa, 9 oświadczeń o osobistym prowadzeniu gospodarstwa rolnego oraz 3 
oświadczenia o posiadaniu praktycznych kwalifikacji rolniczych. 
7. Wydano 12 zaświadczeń o prowadzeniu i posiadaniu gospodarstw rolnych, posiadaniu 
nieruchomości rolnych położonych na terenie gminy w obrębach: Grabowo, Lubowo, 
Poczernin, Skalin, Sowno, Strachocin, Tychowo, Trzebiatów, Warchlino i Żarowo. 
8. Wydano postanowienie w sprawie nałożenia na Inwestora obowiązku przeprowadzenia 
oceny oddziaływania przedsięwzięcia na środowisko oraz sporządzenia raportu o 
oddziaływaniu na środowisko dla planowanego przedsięwzięcia pn.: „Budowa elektrowni 
fotowoltaicznej o mocy do 2,5 MW wraz z kablami sterowania i telekomunikacyjnymi, dróg 
wewnętrznych oraz niezbędnych urządzeń elektroenergetycznych, zlokalizowanej na 
działkach oznaczonych numerami 152, 153, 157, 158, 164, 165, 167, 168, 169, położonych w 
obrębie Kurcewo, gmina Stargard Szczeciński”. 
9. W sierpniu b.r. do urzędu wpływały wnioski o zwrot podatku akcyzowego zawartego w 
cenie oleju napędowego wykorzystywanego do produkcji rolnej. 
W referacie udzielana była pomoc przy ich wypełnianiu, bieżąca weryfikacja podanych 
informacji, potwierdzanie załączników (faktur VAT). 
10. Od sierpnia 2013 r., wydawane są decyzje o zwrot podatku akcyzowego zawartego w 
cenie oleju napędowego wykorzystywanego do produkcji rolnej. (obecnie wydano 60 
decyzji). 
11. Wystąpiono do Wojewody Zachodniopomorskiego z wnioskiem o przekazywanie gminie 
dotacji celowej na postępowanie w sprawie zwrotu podatku akcyzowego zawartego w cenie 
oleju napędowego wykorzystywanego do produkcji rolnej i jego wypłatę. 
Kwota dotacji ogółem 270 631,85 w tym:  
-kwota przeznaczona na wypłatę podatku akcyzowego producentom rolnym – 265 325,34 zł,  
-kwota przeznaczona na pokrycie kosztów związanych z postępowaniem w sprawie zwrotu 
podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego wykorzystywanego do produkcji 
rolnej – 5 306,51 zł. 
12. Wydano 10 decyzji zezwalających  na usunięcie drzew. 
13.Aktem Notarialnym Rep. A nr 3958/2013 z dnia 29 sierpnia 2013 roku Agencja 
Nieruchomości Rolnych w Szczecinie nieodpłatnie przekazała na mienie gminy: 

� nieruchomość zabudowaną stanowiącą udział 75/100 części w budynku mieszkalnym 
nr 74a oraz tym samym udziale w prawie własności działki gruntu oznaczonej nr 467 
o powierzchni 0,2966 ha, położonej w obrębie Pęzino z przeznaczeniem pod 
bibliotekę publiczną oraz przedszkole gminne, 

� nieruchomość zabudowaną o powierzchni 0,1586 ha oznaczoną nr 252/13 położoną w 
obrębie Pęzino wraz z budynkiem mieszkalnym nr 13b o powierzchni użytkowej 
67,31 m2 i budynkiem gospodarczym. 

W Referacie Gospodarki Komunalnej i Inwestycji: 
Zadania wykonane: 
1. Dokonano cząstkowego remontu nawierzchni asfaltowej drogi gminnej nr geod. 7 w 
miejscowości Koszewko. 
2. Wykonano remont zatoczki autobusowej w miejscowości Smogolice. 
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3. Dokonano remontu drogi gminnej nr geod. 153/2 w Trzebiatowie. 
4. Wymieniono i ustawiono znaki drogowe w miejscowości Kurcewo. 
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5. Wykonano remont mostu w Witkowie Drugim. 
6. Wykonano remont zatoczki autobusowej w miejscowości Małkocin 
7. Wykonano remont drogi gruntowej w Strachocinie, 
8. Wykonano cząstkowy remont dróg w miejscowościach Żarowo – Grzędzice, Witkowo 
Drugie. 
9. Ustawiono w miejsce skradzionego znaku „Przejazd kolejowy z zaporami” w miejscowości 
Grzędzice”. 
10. Wykonano remont  zjazd z dr nr 20 w miejscowości Krąpiel. 
11. Wykonano oczyszczenia kanalizacji deszczowej w miejscowości Święte. 
12. Dokonano okresowej kontroli placów zabaw administrowanych przez gminę Stargard 
Szczeciński. 
13. Krąpiel – prace związane z przywróceniem w historyczne miejsce pomnika poświęconego 
poległym w pierwszej wojnie światowej.  
14. Zrealizowano zadanie pn. „Remont świetlicy w Sownie” . 
15. Zakupiono materiały budowlane wraz z dostawą na wymianę pokrycia dachu budynku 
gospodarczego (była remiza) w Świętem, 
16. Zakupiono wraz z dostawą materiały budowlane na wykonanie remontu przedniej 
elewacji budynku świetlicy w Pęzinie (w tym montaż nowych daszków wejściowych), 
17. Zakupiono kompletne ogrodzenie drewniane placu zabaw w Witkowie Drugim. 
18. Zakupiono i zamontowano wiatę grilową w Kiczarowie. 
19. Naprawiono uszkodzone ogrodzenie i bramę w świetlicy Grzędzice.  
20. Zakupiono materiały budowlane (elementy ogrodzenia) na wykonanie ogrodzenia działki 
przeznaczonej pod przyszłą inwestycję (świetlica wiejska Tychowo). 
21. Dokonano naprawy pokrycia dachu szatni sportowej w miejscowości Krąpiel. 
Zadania w trakcie wykonania 
1. Zakupiono materiały budowlane na remont szatni sportowej w Koszewie. 
W Referacie Planowania Przestrzennego: 
Wydano: 
− 79 decyzji o warunkach zabudowy i zagospodarowania terenu, w tym na rzecz gminy 

dla  inwestycji polegających na budowie budynków mieszkalnych jednorodzinnych 
w  Grzędzicach i Żarowie,    

− 8 decyzji o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego,    
− 9 decyzji w sprawie przeniesienia decyzji o warunkach zabudowy,     
− 29 opinii o braku sprzeczności zamierzenia inwestycyjnego z ustaleniami miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego lub Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy,  

− 8 postanowień w sprawie zaopiniowania zgodności wstępnego projektu podziału 
nieruchomości z ustaleniami miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego,     

− 30 wypisów i wyrysów z miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego oraz 
Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy, 

− 70 zaświadczeń o przeznaczeniu terenów w miejscowym planie zagospodarowania 
przestrzennego oraz w Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego gminy, 

− 7 informacji o przeznaczeniu terenów w miejscowym planie zagospodarowania 
przestrzennego oraz w Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego gminy, 
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− 34 zawiadomień o ustaleniu oraz o zmianie numerów porządkowych dla budynków 

mieszkalnych. 
Ponadto Wójt poinformował, że brał udział w niżej wymienionych spotkaniach i 
uroczystościach: 
21.08.2013 – Spotkanie komisji w sprawie Tychowa 
21.08.2013 – Konkursy na Dyrektora Szkoły w  Gimnazjum i Sowno 
28.08.2013 – awanse zawodowe na nauczycieli mianowanych – Strachocin i Pęzino 
30.08.2013 – Dożynki Agrofirma  
31.08.2013 – Dożynki Gminne 
6-8.09.2013 – Targi Barzkowice 
7.09.2013 – Dożynki Kurcewo i Grzędzice 
9.09.2013 – spotkanie z mieszkańcami Tychowa, przedstawicielami Sanepidu i  Agrofirmy z 
udziałem członków dwóch  komisji Rady Gminy  
12.09.2013 – Szczecińskie Stowarzyszenie Obszarów Metropolitarnych  - walne zebranie  
12.09.2013 – Spotkanie z sołtysami  
12.09.2013 – Spotkanie Dyrektorów Szkół   
14.09.2013 – Dożynki Tychowo i Kiczarowo 
Ad.15  
Przewodniczący rady poinformował o problemie  „ odoru „ w miejscowości Tychowo i dodał, 
że  w tej sprawie ostatnio odbyło się spotkanie z udziałem dwóch komisji stałych rady gminy, 
przedstawicieli Sanepidu oraz Agrofirmy Witkowo, dyskutowano również na temat 
budowanego zbiornika na wody opadowe . Obiekt jak powiedział przewodniczący został 
ogrodzony i odczekamy czy to zmniejszy „odory „ , bo jeżeli nie to wtedy wystąpi się o 
sporządzenie raportu oddziaływania na środowisko. Ponadto przewodniczący poinformował, 
że jest zapewnienie  przedstawicieli Agrofirmy o zastosowaniu preparatów mających na celu 
zmniejszenie „ odorów” . 
Przewodniczący rady poruszył sprawę dróg  w Trzebiatowie  m. in  powiedział o drodze , 
którą wyremontowali własnym nakładem i w dalszym ciągu wymaga remontu i tutaj 
przewodniczący zaproponował, aby zakupić frez z dróg, a gospodarze we własnym zakresie 
drogę poprawią .  
Wójt Gminy – odpowiedział, że był pracownik który  dokonał oględzin drogi i zostaną 
wyszacowane koszty . Natomiast w sprawie drogi w Trzebiatowie jak poinformował wójt 
były podpisy wielu innych rolników . 
Przewodniczący rady podsumowując powiedział, że należałoby przeznaczyć więcej  na 
remonty dróg, wówczas one będą   trwalsze . 
Radny Bogdan Chaładus zwrócił się do sekretarz gminy w następujących sprawach :  
- strzałki informacyjne do punktu składania  deklaracji na odpady w urzędzie,  
-  przy drzwiach do kasy urzędu należy postawić krzesełka, bo klienci czekając siedzą na 
schodach w tym małe dzieci oraz niewłaściwe jest okienko kasowe, 
- w Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej przed biurkiem pracownika powinno być 
krzesełko dla interesanta . 
Sekretarz Gminy – odpowiedziała, że zwróci  uwagę i krzesła  zostaną postawione.       
Ad.16  
Brak interpelacji . 
Ad.17 i 18  
Radny Jarosław Kornet przypomniał Wójtowi Gminy o postawieniu znaku  zwiększającego  
prędkość jazdy samochodów  na odcinku drogi powiatowej od ul. Podleśnej w  Stargardzie     
w kierunku Żarowa oraz o podniesieniu  ograniczenia prędkości w miejscowości Smogolice  
jest obecnie  40 km/h, a mogłoby być do 50 km/h . 
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Radny Góra Marian – zapytał czy dowody osobiste do wymiany należy wymieniać teraz, czy 
czekać jak zostaną wprowadzone ulice . 
Wójt Gminy –odpowiedział, że można wymieniać dowody, bo są już wykazy ulic .  
Radny Daniel Lesner – jako mieszkaniec Grzędzic zgłosił sprawy dotyczące tej miejscowości, 
a mianowicie :  
- barierka znajdująca się przy szkole jest za krótka i należałoby ją przemalować  na bardziej 
jaskrawy kolor, 
-  wyznaczone przejście przez tory kolejowe dla  pieszych, a mieszkańcy przechodzą przez 
tory w niedozwolonym miejscu,  
 - następnie radny zapytał wójta w związku z planowaniem przez sołectwo budżetu sołeckiego 
czy  nie można było zaplanować zadanie polegającego na zniwelowaniu terenu na którym 
znajduje się stawek w Grzędzicach , 
-  przy pracach kanalizacyjnych odtworzenie asfaltu, który był  na ulicy Gryfa, był stary bruk, 
który został wybrany  i obecnie kładą mniejszą warstwą asfaltu. 
Radny  zaprosił Wójta Gminy w imieniu mieszkańców Grzędzic  na spotkanie   w następnym 
tygodniu . 
Wójt Gminy odpowiedział, że weźmie udział w spotkaniu i na tym właśnie spotkaniu 
odpowie na sprawy poruszone przez radnego .  
Przewodniczący rady przypomniał o realizacji zmiany planu zagospodarowania 
przestrzennego dla obrębu ewidencyjnego   Krąpiela i Tychowa .  
Przewodniczący dodatkowo powiedział,  że została wydana decyzja o warunkach zabudowy 
w Tychowie gdzie droga ma tylko 2.8 m co jest  utrudnieniem z dostępem do pól dla 
rolników. Właściciele ogrodzili swoje  grunty i nie chcą oddać terenu  z przeznaczeniem na 
poszerzenie drogi .  
Bez uregulowania sprawy drogi nie można wydać decyzji o warunkach zabudowy- dodał 
przewodniczący. 
Wójt Gminy odpowiedział m.in., że takie sytuacje nie będą się zdarzać i dodał, iż jest to 
skutek uboczny wydania decyzji o warunkach zabudowy, gdy nie ma planu 
zagospodarowania  . 
Czasami się zdarza dopowiedział wójt, że idziemy na rękę mieszkańcom.   
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że wpłynęła skarga mieszkanki gminy na 
działalność Kierownika Ośrodka Administracyjnego Szkół, z uwagi na to iż skarga dotyczy 
Kierownika zgodnie z przepisami kodeksu postępowania administracyjnego -  rozpatrzenie 
skargi należy do rady gminy.  
Wobec powyższego przewodniczący skierował skargę do rozpatrzenia przez komisję 
rewizyjną, która wypracuje stanowisko badając zasadność zarzutów . 
Rada Gminy jednogłośnie wyraziła zgodę na skierowanie skargi do  komisji rewizyjnej .  
Ad.19 
Przewodniczący Rady Gminy podał termin zwołania następnej sesji oraz terminy posiedzeń  
komisji, a mianowicie :  
- obrady XXXII sesji Rady Gminy dnia 25 października 2013 r. godz. 1000 , 
- posiedzenie komisji gospodarki mienia komunalnego i budżetu dnia 21 października 2013 
   roku godz. 830 ,  
- posiedzenie komisji socjalno-porządkowej i oświaty dnia 26 października 2013 r. godz. 830 , 
- komisja rewizyjna dnia 23 października 2013 r. godz. 8 00 .    
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Ad.20  
Wobec wyczerpania porządku posiedzenia Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal 
podziękował wszystkim za udział i o godz. 1230  zamknął obrady XXXI sesji Rady Gminy 
Stargard Szczeciński .  
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